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“Ben belediyeyi ancak 
uyarırım, ceza veremem” 

50 bin icra takip 
dosyası işlemde

4’TE

Şehrin pisliği konusunda Vali: 

4’TE

Basın toplantısındaki gazeteciler 
“Maşallah belediye başkanı ne 
kadar da söz dinliyor ya...” diye 
gülüştüler. Şehirde hırsızlık 
olaylarını önlemek için önce 
o mahalle bekçisini, sonra da 
polisin değiştirilmesi gerektiğini 
vurguladı Vali...

Son yıllarda her işlemin 
karşılığında kefil istenmesi, 
toplumsal güvenin azalması 
toplum bilimcileri endişeye 
sevk ederken, haciz takip 
dosyalarındaki ciddi artış da 
hukukçuları dehşete düşürüyor. 
"Çöküş bir defa başlamaya 
görsün, bir anlamda talandan mal 
kaçırır misali kim, neyi kaptıysa 
götürmenin peşine düşüyor. 

Antep’teki aile hekimleri ve sağlık çalışanları vergide adalet için seslerini 
yükseltmeye devam ediyor. Bir bayrama daha vergi kesintileri ile girdiklerini 
söyleyen aile hekimleri ve sağlık çalışanları, vergilerin kimlere gittiği sordu

Vergiler, bir avuç müteahhit ve
sermayedarın kasasına aktarılıyor

Toplanan vergilerin bir 
avuç müteahhittin ve 
sermayedarın kasasına 
aktarıldığını söyleyen Dr. 
Sevim Eroğulları, ‘’3 gün 
sonra ücretlerimizi alacağız 
ve peşinden bir bayrama 
daha gelir kaybı ile gireceğiz. 
Her ay artan enflasyon ve 
her ay azalan gelir ve bu 
ay yine yoksullaşacağız. 
Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek tüm ekonomik krizi 
biz ücreti ile geçinmeye 
çalışanların sırtına yıkmaya 
devam edecek. 4 ayı geçti 
her hafta soruyoruz. 
Sormaya da devam edeceğiz. 
Vergide adaleti ne zaman 
sağlayacaksınız?’’ sorusunu 
sordu. 

Gaziantep Su ve Kanalizasyon İdaresi Genel Müdürü Hüseyin 
Sönmezler, yaz aylarında su sıkıntısı yaşanmayacağını belirtti

Yaz aylarında su 
sıkıntısı yaşanmayacak

İçme suyunu temin etmek için birkaç alternatifin bulunduğunu kaydeden 
Sönmezler, ‘’Kaynaklarımızdan en büyük Düzbağ havzası. Şehrin büyük 
ölçüde suyu Düzbağ’dan geliyor. Bunun yanı sıra Kartalkaya ve Mizmilli 
kuyularımız var. Düzbağ’dan membaa kalitesinde ki suyumuz şehrimize 
geliyor. Şu anda kaynaklarımızda yeterli suyumuz var’’ şeklinde konuştu. 
Dünya Bankası aracılığıyla 80 

milyon Euro hibe kaynak alacağız
İki büyük projelerinin bulunduğunu 

hatırlatan Sönmezler, ‘’Büyük 
projelerimizden birisi Düzbağ Barajı. 
Barajımızın projesi hazır, ancak büyük 
maliyetler olduğu için uluslararası 
finansman ile ilgili görüşmelerimiz devam 
ediyor. Ayrıca baraj kadar önemli olan 
bir projemiz arıtma tesisi. Mevcut arıtma 
tesisimizin kapasitesi düşük kaldı. O 
nedenle Aktoprakta yeni bir içme suyu 
arıtma tesisi yapacağız. Dünya Bankası 
aracılığıyla 80 milyon Euro hibe kaynak 
alacağız. Yakın zamanda içme suyu 
arıtma tesisimizin ihalesinin yapılmasını 
bekliyoruz’’ açıklamasını yaptı. 

Büro Emekçileri Sendikası Gaziantep Şubesi, iktidarın uyguladığı ekonomik 
politikalarla halktan aldıklarını küçük bir azınlığa servet olarak aktardıklarını vurguladı 

Krizin bedelini yoksullaşanlar değil
servetine servet katanlar ödemeli

Şube Başkanı İsmet Karatay, ‘’Sizler bu kriz sofralarından daha fazla servetle ayrılırken, biz emekçilerin daha 
fazla yoksullaştığını biliyoruz. Bunun için bu krizden kimler ceplerini doldurup, servetlerine servet kattıysa 

krizin bedelini de onların ödemesi için mücadeleyi büyüterek sürdüreceğimizi buradan ilan ediyoruz’’ dedi. 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

01 Eylül 2016 tarihli yazısıdır.

2’DE

Gaziantep Adliyesi yüzde 
20 kapasite ile çalışıyor 
Dün yeni adli yıl başladı.
Gaziantep Adliyesi’nde 200 civarında 

hakim-savcı görev yapıyor.
Bu rakam şimdilik 40 kadar.
Ekim ayında yeni hakim ve savcıların 

geleceği bildiriliyor.
Yeni açılan davalara ancak Aralık ve Ocak 

2017 tarihine gün veriliyor.
Avukatlar yeni dava almaya çekiniyorlar, 

bekleyiş içindeler. Devam eden davaların 
da nasıl olacağını kimse bilmiyor.

Hukuk tarihinde hiç yaşanılmamış olaylar 
yaşanılıyor.

Köşe Taşı 

Ayşe Nur Yılmazer / Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com 

VERDA VE ÖĞRENMEK

4’TE

Çok sevgili arkadaşım, yazar ve eğitmen 
Nilüfer Köylüoğlu, “Verda” adında çok 
güzel bir roman yazdı. Roman büyük bir 
başarı göstererek satışa çıktığı hafta, en 
çok satanlar listesinde ilk üçe girdi ve 
ikinci baskısını yaptı. Nilüfer Köylüoğlu 
kitabında sadece 1950- 1995 yılları arasına 
dikkatleri çekmekle kalmıyor, muhteşem 
bir örgü ve kurguyla hem şahane bir 
aşkın hikayesini anlatıyor, hem de bir çok 
konuda ders veriyor. En çok sevdiğim 
bölümlerden birini size olduğu gibi 
aktarmak istedim:

Ufak tefek birikimlerimize 
göz diktiler

Yine bu süreçte, her üç ayda bir medya 
karşısına çıkıp övünerek anlattıkları 
ekonomik büyümenin, ülkedeki 
işsizliği azaltmadığını, gelir eşitsizliğini 
derinleştirdiğini ve gerçek anlamda bir 
kalkınma ortaya çıkarmadığını görmezden 
gelindiğini söyleyen Karatay, ‘’Üstelik 
uyguladıkları ekonomik politikalar, her 
başarısızlığa uğradığında sürekli gelir 
kaybı yaşayan bizlerden fedakârlık isteyip 
seferberlik çağrıları yaparak ufak tefek 
birikimlerimize göz diktiler’’ diye konuştu.

Bizler bu ekonomik krizin 
sebebi değil, mağdurlarıyız

‘Bizler bu ekonomik krizin sebebi değil, 
mağdurlarıyız’ diyen Karatay, ‘’Ekonomik 
krizin derinleştiği süreçte iktidarın en üste 
makamından kriz varsa fırsat vardır, iş 
insanlarımız bu krizi fırsata çevireceklerine 
ve daha büyük karlar elde edeceklerine 
inanıyorum diyerek, ülkedeki sermaye 
sahiplerinin bu krizi nasıl değerlendirmeleri 
gerektiği beyan etti’’ açıklamasını yaptı. 

Çözüm olarak masalarımızdaki 
tabakları küçültmemiz istendi

Karatay, ‘’Pandemi ve sonrasında 
yaşanan süreçte, şirketler devasa karlar 
açıkladılar. Yine bu süreçte finans kurumları 
yüzde 500 ve üzeri karlar açıklayarak, 
kendilerine sunulan kriz ortamından nasıl 
faydalanmaları gerektiği kanıtlamışlardır.” 
dedi. 4’TE

İlk 5 ayda 1 milyon 152 
bin yolcuya hizmet verildi

Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’na bağlı 
Devlet Hava Meydanları İşletmesi (DHMİ) 
Genel Müdürlüğü, yılın ilk 5 ayında hava yolu 
uçak, yolcu ve yük istatistiklerini duyurdu. 

4’TE

Onaylı Randevu Sistemi ile hastanelerde yeni dönem 
başladı. Yeni sistem ile birlikte randevuya gelme işlemi bir 
gün önceden verilen onayla yapılıyor. Sistem, randevu alıp 

da muayene gelmeyen kişi sayısını azaltmayı amaçlıyor

Yeni randevu sistemi hasta Yeni randevu sistemi hasta 
yoğunluğu sorununu çözmeyecekyoğunluğu sorununu çözmeyecek

4’TE

Sağlık çalışanlarına 
bayram ikramiyesi verilmeli

Anadolu Sağlık Sen Genel 
Başkanı Necip Taşkın, 
sağlık çalışanlarının barışta, 
savaşta, salgın da ve doğal 
afetlerde çeşitli tehlikelere 
rağmen görevini aksatmadan 
yürüttüğüne vurgu yaptı. 4’TE

Enflasyon 
yüksek 
kalacak

Dünya Bankası, küresel 
ekonomik büyüme tahminini 
yükseltirken, Türkiye için 
düşürdü. Türkiye'de 2024 yılı 
enflasyonunun da Merkez 
Bankası'nın hedefinin 
üzerinde gerçekleşeceği 
tahmininde bulundu. 2’DE

Hüseyin 
Sönmezler
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EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
T.SEPIN ECZANESI

Yavuzlar Mh.Şehit Mehmet Özen Cd.(Yavuzlar Sağlık 
Ocğ.Kar) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0501 330 43 94

GÜNEŞ ECZANESI
GÜNEŞ MAHALLESİ 1 NOLU CADDE NO:181/A 

(ŞEHİT TANER CİNPOLAT SOSYAL TESİSİ CİVARI 
TAŞKIN SOMUN FIRINI BİTİŞİĞİ) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422201955
BARAK ECZANESİ

OCAKLAR MAH. 6 NOLU SOK NO:8 (Ocaklar 
Karakolu Arkası) (yıldız düğün salonu karşısı, sembol 

market çaprazı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 342 271 10 50
KESKİNÖZ ECZANESİ

23 Nisan mah. Üniversite bulvarı. (Özel Kemal Bayındır 
Hastanesi Yanı ) / ŞAHİNBEY / Telefon : 360 90 30

YALÇINKAYA ECZANESİ
İbni Sina Mahallesi 400 Nolu Cadde No:79 A /J Merkez 

Gaziantep / ŞAHİNBEY
Telefon : 0539 577 70 93

İREM ECZANESİ (Şahinbey)
Güneykent Mahallesi 102282 Nolu Sokak No:2 (Sembol 

Market ve Türk Petrol Karşısı Beşyüzevler Sağlık Ocağı 
Yanı)(defa life hastanesi civarı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 05330529927
BARLAS ECZANESI

23 Nisan Mh. Üniversite Bl.N:5/311-B(Tıp Fakültesi 
Karşısı) / ŞAHİNBEY / Telefon : 0342 3603939

GÜL ECZANESİ
Bülbülzade Mahallesi Su Yolu Caddesi No: 140 D (Güneş 

Karataş Yolu Cergibozanların İlerisi) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 999 11 91

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
NEFES ECZANESİ

Mücahitler Mahallesi Kudüs Caddesi No:32/A (Teymur 
Otel Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 05324347044
GÜREL ECZANESİ

Doktorlar Sitesi Altı N:64 (Çetinkaya Karşısı) 3258998 / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0532 367 97 55
İBRAHİMLİ ECZANESİ

Batıkent Mahallesi Hasan Celal Güzel Caddesi 
No:114/A (Yılmazoğlu otel Çaprazı , Burger Kıng Yanı ) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 503 04 48

VURAL ECZANESİ
GAZİ MAH. ÖMER ASIM AKSOY CAD. NO:49/B 

(TOPCUOĞLU CAMİ CİVARİ, OYUNCAKİSTAN 
PARKI SARIGÜLLÜK BALLI TAKSİ DURAĞI KARŞISI) 

/ ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 909 56 99

TÜLAY ECZANESİ
Deva Hastanesi Karşısı-Sembol Ve Bereket Market 

Arası-Mağarabaşı / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342-323 82 83
YAĞMUR ECZANESİ

Boyno Mah. 96 nolu Cad. (8.Şubat Diş Hastanesi 
Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03423230707
GAZİKENT ECZANESİ

Gazikent-Atakent Mah. 15. Cd. Pınar Apt.12 Nolu ASM 
Yanı (Sevgi Parkı Karşısı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03422411305

NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU

Gazetemiz çalışanları TGC üyesidir.
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Dün yeni adli yıl başladı.
Gaziantep Adliyesi’nde 

200 civarında hakim-savcı 
görev yapıyor.

Bu rakam şimdilik 40 
kadar.

Ekim ayında yeni hakim 
ve savcıların geleceği 
bildiriliyor.

Yeni açılan davalara 
ancak Aralık ve Ocak 2017 
tarihine gün veriliyor.

Avukatlar yeni dava 
almaya çekiniyorlar, 
bekleyiş içindeler. Devam 
eden davaların da nasıl 
olacağını kimse bilmiyor.

Hukuk tarihinde hiç 

yaşanılmamış olaylar 
yaşanılıyor.

Ama, her şeye rağmen 
görevine son verilen, 
tutuklanan, meslekten 
ihraç edilen hakim ve 
savcılar için halkımızın 
yürekten desteği var.

 Bazı insanlar geriye 
dönüyor, kaybettikleri 
davaların nasıl 
kaybedildiğini tahmin 
ediyor. Bunlardan birisi de 
benim.

Hukuk kisvesi altındaki 
ihanet şebekesi, cemaatın 
menfaatlarını gözeterek 
verdikleri haksız, vicdansız 
kararlarla kimbilir ne 
kadar masum insanın 
hakkını yediler. Bu 
hercümerc içinde geriye 
dönüş olamayacağına göre 

Allah hepsinin belasını 
versin demekten başka ne 
yapılabilir ki…

 Barolar Birliği’nin, 
Adalet Bakanlığı’na bir 
teklif yaptığı iddia ediliyor.

On sene hizmet yılını 
doldurmuş avukatların 
yemin ederek hakim 
ve savcı olarak 
görevlendirilmesini teklif 
etmişler.

Bu, ihtiyaç olduğunda 
Fransa’da da uygulanan bir 
yöntemmiş.

Mutlaka zorlukları vardır, 
ama Türkiye gerçekten 
hukuk tarihinin en önemli 
olağanüstü halini yaşıyor.

Barolar Birliği de böyle 
bir yöntemi tavsiye 
ettiğine göre neden 
olmasın ki…

Gaziantep Adliyesi 
yüzde 20 kapasite 

ile çalışıyor 

Yüreği gerp gürp edenler!..
Şu sıralar gazetelere yöneltilen 

soruların bir kısmı şöyle:
Falancanın tutuklandığı doğru mu? 

Filanca gözaltına alınmış, öyle mi?
Ama en çok sorulan can alıcı olanı 

ise;
Hani Gaziantep cemaatın 

merkeziydi, yani bütün cemaat şu 
tutuklanan birkaç kişi mi?

Operasyonlar gizli yapıldığı için 
sağılıklı bilgi iletişimi yok.

Vatandaşın, “şirketinin adı cemaat 
liderini anımsatan mimar-müteahhit 
binalarını uygun fiyatlarla elden 
çıkarıyormuş ve arandığı söylenen 
bir fabrika sahibi bu ayın sonuna 
doğru oğlunu evlendiriyormuş, 
neden yakalanıp sorgulanmıyor”, 
sorusuna gazeteler ne yanıt verebilir 
ki?…

 Antep bir sanayi şehri. 

Cemaatçıları saptayan komisyon, 
fabrikalarda çalışan işçileri 
de düşünmek zorunda. Ticari 
hayatı aksatmamak için temkinli 
davranmak mecburiyetinde.

Ama şurası da bir gerçek ki; 
yapanın yanına kar kalmayacak 
titiz bir çalışmanın sürdürüldüğüne 
eminim. Hemen herkesin aklındaki 
isimlere sırası gelince gidilecektir.

Cumhurbaşkanı Erdoğan 
zaman zaman, operasyonların 
hızlandırılacağını, eminim vicdanlara 
su serpmek için söylüyor. Belki 
operasyon gecikiyor, ama bir de 
yüreği gerp gürp edenleri düşünün, 
bu da bir nevi cezalandırma değil mi?

Aykut Tuzcu’nun 
01 Eylül 2016

tarihli yazısıdır

Enflasyon yüksek kalacakEnflasyon yüksek kalacak
Dünya Bankası, küresel ekonomik büyüme tahminini yükseltirken, Türkiye için düşürdü. Türkiye'de 

2024 yılı enflasyonunun da Merkez Bankası'nın hedefinin üzerinde gerçekleşeceği tahmininde bulundu.

Dünya Bankası bugün yayımladığı 
raporda 2024 küresel büyüme 
tahminini ocak ayında açıkladığı 
yüzde 2,4'ten yüzde 2,6'ya 
yükseltirken, Türkiye için 2024 
tahminini yüzde 3,1'den yüzde 3'e 
düşürdü.

Dünya Bankası, küresel ekonomi 
için 2025 büyüme tahminini ise yüzde 
2,7'de sabit tutarken, Türkiye için 
yüzde 3,9'dan yüzde 3,6'ya indirdi. 

2026 yılı küresel büyüme tahmini 
yüzde 2,7, Türkiye için 2026 büyüme 
tahmini de yüzde 4,3 oldu.

Banka, Türkiye'deki para 
politikasındaki sıkılaşmanın 
ekonominin geneline yansıması ve 
makroekonomik kırılganlıkların 
azaltılmasına katkıda bulunmasını, 
bu nedenle ekonomik büyümenin bu 
yıl yüzde 3'e gerileyeceğini öngördü. 
Ancak, güçlü iç talep ve net ihracatın 

etkisiyle ekonomik büyümenin 
2025'te yüzde 3,6, 2026'da ise yüzde 
4,3 artmasını bekliyor.

Dünya Bankası Türkiye'de 
enflasyonun Merkez Bankası'nın 
hedefinin üzerinde kalacağını 
ve 2025'te ortalama yüzde 29'a 
düşeceğini öngördü.

Türkiye'de bütçe açığının da Şubat 
2023'te meydana gelen depremlerin 
ardından rehabilitasyon ve yeniden 
yapılanma maliyetleri sebebiyle 
yüksek kalması bekleniyor. Dünya 
Bankası 2024 için ABD ekonomik 
büyüme tahminini de Ocak'ta 
açıkladığı yüzde 1,6'dan yüzde 2,5'e 
yükseltti.

Rapora ilişkin değerlendirmelerde 
bulunan Dünya Bankası Grubu 
Baş ekonomisti ve Kıdemli Başkan 
Yardımcısı Indermit Gill, "Pandemi, 
çatışmalar, enflasyon ve parasal 
sıkılaştırmanın neden olduğu 
çalkantılardan dört yıl sonra, 
küresel ekonomik büyümenin 
istikrara kavuştuğu görülüyor" 
ifadesini kullandı. Büyümenin 2020 
öncesinden daha düşük seviyelerde 

olduğuna değinen Gill, dünyanın en 
fakir ekonomileri için beklentilerin 
daha da endişe verici olduğunu 
vurguladı.

Gill, gelişmekte olan ekonomilerin 
özel yatırımı teşvik etmenin, kamu 
borcunu azaltmanın ve eğitim, sağlık 
ve temel altyapıyı iyileştirmenin 
yollarını bulmak zorunda kalacağına 
işaret etti.

Dünya Bankası Grubu Baş 
ekonomist Yardımcısı Ayhan Köse 
ise gıda ve enerji fiyatlarının dünya 
genelinde ılımlı seyretse de çekirdek 
enflasyonun nispeten yüksek 
kalmaya devam ettiğini ve bu şekilde 
kalabileceğini anlattı.

Bu durumun gelişmiş 
ekonomilerdeki merkez bankalarını 
faiz indirimlerini ertelemeye sevk 
edebileceğini kaydeden Köse, 
"'Daha uzun süre yüksek' oranların 
olduğu bir ortam, daha sıkı küresel 
finansal koşullar ve gelişmekte 
olan ekonomilerde çok daha zayıf 
büyüme anlamına gelecektir" 
değerlendirmesinde bulundu. 
artıgerçek

TÜİK, nisan ayı inşaat maliyet 
endeksi verilerini açıkladı. İnşaat 
maliyet endeksi, 2024 yılı Nisan ayında 
bir önceki aya göre yüzde 2,12, bir 
önceki yılın aynı ayına göre yüzde 
71,80 arttı.

Bir önceki aya göre malzeme endeksi 
yüzde 2,71, işçilik endeksi yüzde 0,99 
arttı. Ayrıca bir önceki yılın aynı ayına 
göre malzeme endeksi yüzde 57,21 
arttı, işçilik endeksi yüzde 109,73 arttı.

Bina inşaatı maliyet endeksi, bir 
önceki aya göre yüzde 2,14, bir önceki 
yılın aynı ayına göre yüzde 70,50 arttı. 
Bir önceki aya göre malzeme endeksi 
yüzde 2,77, işçilik endeksi yüzde 0,99 
arttı. Ayrıca bir önceki yılın aynı ayına 
göre malzeme endeksi yüzde 55,12, 
işçilik endeksi yüzde 109,13 arttı.

Bina dışı yapılar için inşaat maliyet 
endeksi, bir önceki aya göre yüzde 
2,05, bir önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 76,18 arttı. Bir önceki aya göre 
malzeme endeksi yüzde 2,52, işçilik 
endeksi yüzde 1,01 arttı. Ayrıca bir 
önceki yılın aynı ayına göre malzeme 
endeksi yüzde 63,94, işçilik endeksi 
yüzde 111,96 arttı. artıgerçek

Dünya Bankası 

Türkiye için büyüme 

tahminini düşürdü

İnşaat maliyetinde 
yıllık artış 71,80 

İnşaat maliyet endeksi Nisan 
ayında bir önceki yılın aynı 
dönemine göre yüzde 71,8 arttı. 
Böylelikle Şubat 2023'ten bu yana 
inşaat maliyetlerinde en hızlı yıllık 
artış kaydedildi.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası, Nisan 2024 dönemine ilişkin 
özel sektörün yurt dışı kredi borcu 
gelişmelerini yayınladı.

Buna göre, özel sektörün yurt dışından 
sağladığı krediler kaynaklı toplam borcu 
nisanda 2023 sonuna kıyasla 1 milyar 
dolar yükselerek 165,1 milyar dolara 
çıktı. Bu dönemde, özel sektörün yurt 
dışı kaynaklı uzun vadeli kredi borcu 
458 milyon dolar azalarak 154,5 milyar 
dolara gerilerken, kısa vadeli kredi borcu 
(ticari krediler hariç) 1,5 milyar dolar 
yükselişle 10,6 milyar dolar oldu.

AA'da yer alan habere göre, bankaların 
uzun vadeli kredi biçimindeki 
borçlanmaları nisanda 2023 sonuna 
göre 1,1 milyar dolar azalırken, tahvil 
ihracı şeklindeki borçlanmaları 1,7 
milyar dolar yükselişle 16,5 milyar dolara 
ulaştı. Bu dönemde, bankacılık dışı 
finansal kuruluşların kredi biçimindeki 
borçlanmaları 166 milyon dolar azaldı, 
tahvil stoku 33 milyon dolar düşüşle 1,2 

milyar dolar oldu.
Aynı dönemde finansal olmayan 

kuruluşların kredi biçimindeki 
borçlanmaları 944 milyon dolar 
azalırken, tahvil stoku 475 milyon dolar 
artarak 10,6 milyar dolar seviyesinde 
gerçekleşti.

Bankaların kısa vadeli kredi 
borçlanmaları, nisanda 2023 sonuna göre 
680 milyon dolar artışla 5,2 milyar dolar 
oldu. Finansal olmayan kuruluşların 
kredi borçlanmaları 419 milyon dolar 
düşüşle 1,2 milyar dolara geriledi.

Uzun vadeli kredi borcuna ilişkin 
nisan sonu itibarıyla tahvil hariç özel 
alacaklılara olan borç, geçen yılın sonuna 
kıyasla 2,2 milyar dolar azalarak 105 
milyar dolara düştü. Bu dönemde kısa 
vadeli kredi borcuna yönelik tahvil hariç 
özel alacaklılara olan borç ise 964 milyon 
dolar artışla 8,8 milyar dolar oldu.

Yüzde 58,1'i dolar cinsinden 
Döviz kompozisyonuna bakıldığında, 

154,5 milyar dolar tutarındaki uzun 

vadeli kredi borcunun yüzde 58,1'i dolar, 
yüzde 35,6'sı avro, yüzde 2,2'si Türk lirası 
ve yüzde 4,1'i diğer döviz cinslerinden 
oluştu. Kısa vadeli kredi borcunun ise 
yüzde 49,6'sını dolar, yüzde 20,8'ini 
avro, yüzde 24,9'unu Türk lirası ve yüzde 
4,7'sini diğer döviz cinsleri oluşturdu.

Öte yandan, uzun vadeli toplam 
kredi borcunun yüzde 37,4'ü finansal 
kuruluşlara, yüzde 62,6'sı finansal 
olmayan kuruluşlara, kısa vadeli toplam 

kredi borcunun ise yüzde 75'i finansal 
kuruluşlara ve yüzde 25'i finansal 
olmayan kuruluşlara borçlardan 
oluşuyor.

Özel sektörün yurt dışından 
sağladığı krediler kaynaklı toplam 
borcu nisan sonu itibarıyla kalan 
vadeye göre incelendiğinde, 1 yıl 
içinde gerçekleştirilecek anapara geri 
ödemelerinin toplam 48,9 milyar dolar 
düzeyinde olduğu hesaplandı. T24

Özel sektörün yurt dışı kredi borcu nisanda yükseldi
Özel sektörün yurt dışından sağladığı krediler 

dolayısıyla toplam borcu, Nisan 2024 itibarıyla 2023 yıl 
sonuna göre 1 milyar dolar artarak 165,1 milyar dolar oldu.

Şehrin pisliği 

konusunda Vali: 
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1984 yılında ilimizde yapılan 
yatırımların sonuçlan ve asayiş 
konusuyla ilgili olarak Vali 
Abdülkadir Aksu'nun düzenlediği 
basın toplantısında gazeteniz 
SABAH muhabirleri sordu 
Vali Aksu cevapladı. Şehrin 
çeşitli sorunlarıyla ilgili soru ve 
cevaplarımız şunlar: 

Soru 1. Şehrin sokak ve caddeleri 
pislik ve çamur deryası, Belediyeye 
bu konuda emir veremez misiniz?

Cevap: Vali olarak Belediyeyi 
sadece uyarırım. Uyarıma 
uymazlarsa ceza veremem. 
Belediye Başkanı seçimle gelmiştir. 
Cevaptan sonra basın mensupları: 
“Maşallah ne kadar da söz 
dinliyor, şehri tertemiz tutuyor.” 
diyerek kahkahalarla gülüştüler. 

Soru: 2. Son günler de 
şehrimizde hırsızlık olaylarında 
anormal bir çoğalma var. Çocuk 
kaçırma olayları da göze batıyor. 

Cevap: Hırsızlık olaylarının 
arttığını ben de tespit ettim. 
Sadece bunlar basit olaylardır. 
Suçluları kısa zaman da 
yakalanıp cezalandırılıyor. Bir 
semtte hırsızlık artıyorsa önce 
o mahallenin bekçisini, devamı 
halinde de polis memurunu göz 
altına alacaksın. Mesele kısa 
sürede halledilir. Benim önceki 

tecrübe ve tespitlerim böyle.
Soru: 3. ODTÜ Gaziantep 

kampusu elektrik bölümündeki 
çocuklar öğretim üyesi 
yokluğundan sınıfta kalıyorlar, 
çözüm getiremez misiniz? 

Cevap: Kalifiye öğretim 
üyesine piyasada da çok aylık ve 
ücret veriliyor. Üniversitelerde 
tutamıyorsunuz. 

Soru: 4. İlimizde 167 tane 
ortaokul ve lise öğretmeni açığı 
var. Dersleri boş geçiyor. Neden 
çözüm getirilmiyor? Bakan da 
Gaziantepli. 

Cevap: Öğretmen ihtiyacımız 
gerçekten çok. Bunlar 
yabancı dil, resim ve müzik 
öğretmenleri. Bunlara da 
piyasada rağbet fazla. Dilerseniz 
bu sorunuzu sayın Bakana 
yöneltiniz. 

Soru:5. Bir yıldır şehrimizde 
öğrenci yurdu açılacak. Bakan 
emir verdi, heyetler geldi gitti, 
sonuç sıfır. 

Cevap: Sayın Bakan bizzat emir 
verdi. Kredi ve Yurtlar Genel 
Müdürü de dahil beş heyet geldi. 
Gaziantep'e yurt açılmaması ve 
yaptırılmaması için her türlü 
menfi davranışa girerek raporlar 
hazırladılar. Bunlar değiştirildi. 
İnşallah yenileri yapar.

Şehrin pisliği 

konusunda Vali: “Ben belediyeyi ancak 
uyarırım, ceza veremem” 

Basın toplantısındaki gazeteciler “Maşallah belediye başkanı ne kadar da söz 
dinliyor ya...” diye gülüştüler. Şehirde hırsızlık olaylarını önlemek için önce o 
mahalle bekçisini, sonra da polisin değiştirilmesi gerektiğini vurguladı Vali...

ANAP Genel Sekreteri Mustafa Taşar 
dün parti binasında bir basın toplantısı 
yaptı. Daha ziyade basın mensuplarının 
sorularını cevaplandıran Mustafa 
Taşar, pazar günü yapılan ilçe kongresi 
için şunları söyledi: “Görüldüğü gibi 
kongremiz tahminlerin dışında çok olgun 
ve bize yakışır bir biçimde geçmiştir. 
Parti içinde hizipler zararlıdır ve biz 
hizip istemiyoruz. Kongremizde bir 
hizmet yarışı yapılmıştır. Bundan sonra 
teşkilatımız bu kabil anlaşmazlıklara 
meydan vermeyecektir.” 

Belediyelere yardımların özelliklerine 
göre yapıldığını belirten Taşar, bu 
konuda basında çıkan haberlerin 
yanlış yorumlandığını söyledikten 
sonra ODTÜ’nün daha verimli 
hale getirilmesine çalışıldığını, 
ancak bu konuda tam bir bilgi 
sahibi olmadıklarından bunun parti 
kongrelerinden sonra ele alınacağını ifade 

etti. 
Basın mensuplarının Belediye Başkanı 

ile il başkanının basınla iyi ilişkiler içinde 
olmadıklarından yakınmaları üzerin 
de Taşar: “İkinci gelişimde bu konunun 
üzerinde duracağım. Arkadaşlarla hep 
birlikte bir toplantı yapar bu konuyu iyi 
bir sonuca ulaştırırız.” dedi. 

Mustafa Taşar daha sonra il kongresinin 
17- 24 Şubat tarihleri arasında 
yapılacağını açıkladı. Bir soru üzerine 
de Taşar, Gaziantep'te bir basın sitesinin 
yapılmasından yana olduğunu, basın 
mensuplarının bir kooperatif kurmaları 
halinde kendisinin yardımcı olarak 
belediyeden arsa temini için çalışacağını 
bildirdi. 

Hastanelerin birleştirilmesinden dolayı 
ortaya çıkan aksaklıkların dile getirilmesi 
üzerine Taşar, bu konuya eğilip iyi bir 
düzenin kurulması için çalışılacağını 
söyledi.

Mustafa Taşar basın toplantısı yaptı
Gazeteciler, Belediye Başkanıyla il başkanını Taşar’a şikayet 

etti. Taşar, ikinci gelişinde bu işin üzerinde duracağını söyledi.

Son haftalarda şehrimizde hırsızlık 
olayları arttı. 24 saat içinde birisi 
Savaş Müzesinde olmak üzere dört 
hırsızlık olayı tespit edildi. Savaş 
müzesinin kapısını zorlayarak giren 
hırsız antika, değeri yüksek olan 
dört adet tabancayı çaldı. Hırsız 
aranıyor. Gümüştekin mahallesinde 
Mevlüt Akkuş'un evinin kapısı 
kırılarak girildi. Evdeki 70 bin 

lirayla bir radyolu teyp çalındı. 
Hürriyet mahallesindeki bir bakkal 
dükkanının kapısı kırılarak içeri 
girildi. Hırsız zanlılarından Ahmet 
Belik suç üstü bir şey çalamadan 
yakalandı. Son hırsızlık Kozluca 
mahallesinde oldu. İbrahim 
Taşdemir'in evine giren bilinmeyen 
hırsız veya hırsızlar iki teneke 
zeytinyağını çaldı.

Hırsızlıkların önü alınamıyor

 Savaş müzesinden değerli dört tabanca çalındı

Bir delege “Bu asiller ayağı çarıklıları 
aralarına almak istemiyorlar” diye 
bağırdı. İlçe başkanlığına Hasan 
Tanrıöver’in getirilmesi sürpriz isim olarak 
değerlendirildi. Belediye Başkanının 
kongreye gelişini kimse fark etmedi.

ANAP merkez ilçe kongresi elektrikli bir 
hava içinde geçti. Tek kulüp çevresinde 
emniyet tarafından geniş güvenlik 
önlemleri alındı. Toplantı salonuna delege 
kartı olmayan sokulmadı. Milletvekili Ata 
Aksu dahi sokulmak istenmedi, tartışma 
çıktı. Kongreye ANAP genel sekreteri 
Mustafa Taşar, milletvekilleri Ata Aksu, 
Ünal Yaşar katıldı. Divan başkanlığına 
ANAP kurucularından Feridun Demsoy 
getirildi. İlçe yönetim kurulu üyesi Hayri 
Başüzümcü çalışma raporunu okudu. Daha 
sonra söz alan Kamil Gereççi: “Demokrasi 
parti içinde savunulmamıştır. Birçok 
vatandaşın partiye kaydı unutulmuştur. 
Kayıtların yapılmaması için gelen mahalle 
muhtarları haysiyet divanına sevk 
edilmiştir.” 

Söz alan bir başka delege ise: “Bu 
asiller ayağı çarıklıları aralarına almak 
istemiyorlar. Ancak paçası düzgün olan 
geldiği zaman itibar ediyorlar” dedi.

ANAP merkez ilçe 
kongresi yapıldı

Son iki yıldır icra takip 
dosyalarında belirgin bir artış 
olduğunu, kentimizdeki 5 icra 
dairesinde 50 bin civarında icra 
takip dosyasının bulunduğunu 
açıklayan Avukat İnan Öztürk, 
"5 İcra dairesine şu an itibarıyla 
baktığımızda 50 bin civarında 
dosyanın takibe konulduğunu 
görmekteyiz. İcra takip dosyalarında 
eskiye oranla iki-üç yıldır devam 
eden bir yükseliş var" dedi.

Harcamalarını ödeyemiyorlar
Bu yılki icra takip dosyalarının 

beklentinin üzerinde olduğunu ifade 
eden Öztürk, "İnsanların gelir düzeyi 
inanılmaz oranda düşmüş durumda. 
Gelir düzeyinin düşüklüğüne 
karşı kredi kartı kullanımının, 
taksitli satışların özendirilmesi, dar 
gelirli insanları daha da sıkıntıya 
sokuyor. Ödeme gücü olmadığı 
için kredi kartı ve taksite yönelen 
vatandaş, buradaki harcamalarını 
ödeyemeyince kaçınılmaz son olarak 
karşısına haciz çıkıyor" diye konuştu.

Kurum alacakları birinci sırada
Takip dosyalarının yarısından 

fazlasının kurum alacakları 
olduğuna dikkat çeken Öztürk, 
"Telekom, TEDAŞ, GASKİ ve banka 
takipleri gibi kurum alacakları 
ağırlıkta. Açılan takiplerin 30 bin 
kadarı kurum ve kuruluşların 
yapmış olduğu takiplerdir. Geriye 
kalan kısım özel şahıs alacakları. 
Özel şahıs alacakları da mobilyadan 
giyime, beyaz eşyadan elektroniğe 
kadar genelde mağaza alacakları 

dedi.
İflas eden trikotajcılara 
da haciz işlemi yapıldı

Borcunu ödeyemeyenler ve haciz 
işlemiyle karşı karşıya kalanların her 
dönemde değişiklik gösterdiğini, 
ancak iş terki ve iflastan dolayı 
borcunu ödeyemeyenler arasında 
şu anda trikotajcıların ağırlıklı 
olduğunu belirten Öztürk, "Haciz 
işlemi uygulananlar arasında Şu 
anda bizim gördüğümüz kadarıyla, 
trikotaj sektöründe bir yoğunluk 
var. Tabi bu dönemseldir. Aslında 
trikotaj sektöründe bahar aylarında 
çok müthiş bir takip yaşanır, icra 
dosyası kabarır. Sezon geldiğinde 
bu ödemeler gerçekleşmez, icra 
takipleri bu kez yoğunlaşmaya 
başlar. Çoğu küçük işletmenin 
mahvına sebep verecek takiplerdir 
bunlar. Sermaye oranı açısından 
değerlendirildiğinde faiziyle, 
avukatlık ücretleri vesairesiyle 
birlikte bir hesap yapıldığında 
altından kalkamayacak boyutlara 
ulaşıyor" diye konuştu.

200-300 Milyon için 
evi boşalan insanlar var

Bazen bir ailenin ve işyerinin 
birden fazla icra takibi ile karşı 
karşıya kaldığını ve üç-beş kez ayrı 
kurumlar adına hacze gidildiğini, 
son gidenin tahsilat bedelinin 
altında da olsa değeri düşük ev araç 
gereçlerini almak zorunda kaldığını 
belirten Öztürk, "Mümkün olduğu 
kadar haciz işlemleri sırasında 
kişi için hatırası olan özel eşyalara 

dokunmak istemiyoruz. Bu 
durum en başta bizi üzüyor. 
İnsanların özel yaşamına 
saygı gösteriyoruz. Ancak bir 
şekilde tahsilat da yapmak 
durumundayız. Normalde 
yatak odasına da girilebilir, ancak 
ben kendi prensibim olarak bunu 
doğru bulmuyorum. Düşünün 
almak istesek, yatak hariç her şeyi 
alabiliyoruz. Bazı durumlarda 
alınacak rakam o kadar yüksek de 
olmuyor, 200-300 milyon için evi 
boşalan insanlar var. Bazen kişi 
birden fazla kurum ve kuruluşa 
borçlu oluyor ve 3., 4. giden de 
siz olabiliyorsunuz. Sizden önce 
gidenler toplayıp çıkmışsa, alınan 
ufacık eşyalar alacağı karşılamıyor 
bile, ama hukuki anlamda başka bir 
yöntemi de yok" şeklinde ifade etti.

Haciz gelmesi de kanıksandı
50 Bin icra takip dosyasının ciddi 

bir rakam olduğunu, evine ve 
işyerine haciz gidenlerin sayısının 
fazlalığından dolayı artık insanların 
hacizleri kanıksadığını belirten 
Öztürk, "1999'a kadar krizlerle 
tanışmada önce bir insanın evine 
tebligat gitmesi bile çok büyük bir 
ayıptı. Tebligatın ulaşmasından 
hemen sonra alacak her ne ise 
bir şekilde halledilirdi. Artık 
insanlar krizlerle ve ekonomik 
gelir seviyesinin düşüşüyle orantılı 
olarak aç yaşamaya alıştığı için 
zaten ölmüşüm ne olursa olsun' 
mantıklı bir hareket tarzı geliştirdi. 
Yadırganmıyor, artık evinden eşya 

kalkmış, komşusundan da gidiyor. 
çevresinden de... Bir aile babası 
elektrik, su parasını ödeyemediği 
için evine haciz geliyor. 200-300 
Milyon borcunu ödeyemediği için 
adamın evinden eşyaları kaldırılıyor" 
diye konuştu.

Zenginle fakir arasındaki uçurum 
hacizleri artırıyor

Gelir adaletsizliğinin haciz 
işlemlerini artırdığına dikkat 
çeken Öztürk, "Şu anda üç icra 
mahkemesi, 5 de icra dairesi faal 
olarak çalışıyor. Mevcut şu anda 
takibe konulmuş durumda 50 bin 
dosya mevcut. Bu sayı yıl sonunda 
belki de 60 bin sınırına dayanacak. 
Bu dosyaların yıl içinde bitmediğini 
hesap ettiğimizde her icra dairesinde 
devam eden dosya sayıları çok 
ciddi artış gösterecek. Çünkü 
geçmiş yıllara oranla daha yüksek 
bir borçluluk oranı var. Özellikle 
Gaziantep'te uç noktalarda yaşayan 
insanlar arasındaki fark giderek 
artıyor. Gaziantep'te iki kesim var 
ya çok zengin, ya da çok fakir. Orta 
sınıf diye bir şey yok. Bazı hacze 
gittiğimiz evlerde insanın evinde 
oturacak kanepesi dahi yok. Bir 
buzdolabı var kapağı çalışmaz, bu 
şartlarda yaşayan insanların evine 
haciz için gittiğimiz meblağlar 
gerçekten çok düşük" dedi.

50 bin icra takip 
dosyası işlemde

Kurtulmak yerine iyileştirme seçilebilir
SSK Hastanesi'nin devri yerine, 

ıslah edilmesini ve daha sağlıklı hale 
getirilmesini beklediklerini belirten 
Bencan, "Bugün SSK Hastanesi'nden 
aldığımız hizmet bizim hoşumuza 
gitmeyebilir. Ama yarın bu hastanelerin 
devri gerçekleştiği zaman bugünleri arar 
duruma geleceğiz. SSK Hastanesi'nin 
devri hükümetin uygulamaya koyduğu 
özelleştirme programın bir parçası. 
Devrinden sonra hastaneler özel 
idarelere devredilecek. Özel idareden de 
özelleştirilecek" diye konuştu.

Özel hastaneye bir hasta 
için 40 milyar ödendi

Bir üyelerinin yakınının Gaziantep'teki 
bir hastanede açık kalp ameliyatı olduğunu 
ve SSK'nın bu hasta için özel hastaneye 
40 milyar ödeme yaptığını belirten 
Bencan, "Kim kalp hastası olmayacağının 
garantisini verebilir? SSK'nın devri ve 
onun arkasından gelecek özelleştirmenin 
ardından kalp hastası olamayacağımızın 
garantisi var mı? Eğer SSK Hastanesi 
ödeme yapmasa özel bir hastanedeki 
hastane masrafı olan 40 milyarı ödeme 
şansımız var mı? Elbette yok, işte bu 
nedenle SSK'nın devre bizi ölüme terk 
edecek bir yapı" şeklinde ifade etti.

Hükümet dar gelirliyi 
ölüme terk edecek
SSK Hastaneleri'nin devrinin altında 

yatan asıl nedenin özelleştirme 
olduğunu, özelleştirmenin 'paran 
kadar sağlık' hizmeti anlayışını 
getireceğini, belirten Genel İş 1 Nolu 
Bölge Başkanı Nihat Bencan, ""SSK 
Hastaneleri'nin devri, hükümetin 
özelleştirme politikasının önemli 
bir ayağıdır. Sağlık hizmetlerinin 
özelleştirilmesi dar gelirli insanların 
ölüme terk edilmesi anlamına gelir" 
dedi.

Son yıllarda her işlemin 
karşılığında kefil istenmesi, 
toplumsal güvenin azalması toplum 
bilimcileri endişeye sevk ederken, 
haciz takip dosyalarındaki ciddi 
artış da hukukçuları dehşete 
düşürüyor. "Çöküş bir defa 
başlamaya görsün, bir anlamda 
talandan mal kaçırır misali kim, 
neyi kaptıysa götürmenin peşine 
düşüyor. Haciz işlemleri yaparken 
içiniz acısa da yaptığınız iş 
hukuka uygun olduğu için mecbur 
kalıyorsunuz" diyen avukatlar, icra 
takip dosyalarındaki aşırı artışı 
ürkütücü buluyor.
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VERDA VE 
ÖĞRENMEK

Çok sevgili arkadaşım, yazar ve eğitmen Nilüfer 
Köylüoğlu, “Verda” adında çok güzel bir roman 
yazdı. Roman büyük bir başarı göstererek satışa 
çıktığı hafta, en çok satanlar listesinde ilk üçe girdi 
ve ikinci baskısını yaptı. Nilüfer Köylüoğlu kitabında 
sadece 1950- 1995 yılları arasına dikkatleri çekmekle 
kalmıyor, muhteşem bir örgü ve kurguyla hem şahane 
bir aşkın hikayesini anlatıyor, hem de bir çok konuda 
ders veriyor. En çok sevdiğim bölümlerden birini size 
olduğu gibi aktarmak istedim:

Cornell Üniversitesi
Baharla ağaçlar yeşermiş bir kısmı çiçek açmıştı. 

Verda, kampüsün ortasındaki geniş yeşilliği koşarak 
geçip binaya girdi. Larry’ye süpriz yapacaktı. Ona 
öfkesi çoktan geçmişti. Amfinin büyük kapısını 
yavaşça açıp en arka sıralarda kenarda bir yere 
oturuverdi. Ön sıralar doluydu. Larry yandaki 
kapıdan kürsüye çıktı. Çantasını masaya bırakarak 
ceketini çıkardı, sandalyenin arkasına astı. Geniş 
omuzlarını ortaya çıkaran gömleğinin kollarını 
katlarken öğrencilere baktı gülümseyerek “Çok sıcak” 
dedi. Ön sıraları dolduran kızlar neşeli seslerle ona 
hak verdiklerini söylediler. Larry masada notlarını 
düzenlerken sessizlik vardı. Bir tebeşir aldı, tahtanın 
tam ortasına “Öğrenmek!” yazdı, döndü, kürsünün 
önüne gelerek durdu. Kollarını iki yana açarak sınıfı 
kucaklarmış gibi gözlerini salonda dolaştırdı. Tahtaya 
yazdığını bütün sınıfın görmesini bekledi, sonra 
sordu:” Bu sözcük size ne düşündürdü?”

Salonda kıpırdaşmalar ve fısıldaşmalar oldu. Eller 
kalkmaya başladı. Öğrenciler fikirlerini söylüyor, Larry 
ilginç bulduklarını tahtanın bir yanına not alıyordu. 
Söz almak isteyen öğrenci kalmayınca Larry’nin gür 
sesi, güven veren bir hakimiyetle salonu doldurdu:

“Öğrenmenin temel dürtüsü ihtiyaçtır! İhtiyaç yoksa 
merak da uyanmaz!”

Kürsünün geniş platformunda bir uçtan bir uca 
gidip gelirken bakışlarıyla öğrencileri tarıyordu.” 
Birine bir şey öğretmek istiyorsanız önce o konuya 
ihtiyaç duymasını sağlayacaksınız. İhtiyacı merakını 
uyandıracaktır. Bunu uluslararası ilişkiler bağlamında 
düşündüğümüzde kültürler arası ilişkilerin önemini 
fark etmemiz gerekir. Örneğin seyahat etmek, bilgiye 
duyulan ihtiyacın doğmasını, merak ve ilginin 
oluşmasını sağlar. Bu ve benzer süreçler uluslararası 
ilişkilerin gelişme platformlarıdır. “Öğrenciler not 
tutmaya başlamıştı. Larry onun oturduğu tarafa 
doğru dönünce Verda yavaşça yerinde aşağı doğru 
kaydı. Dersin ortasında Larry‘nin kendisini görmesini 
istemiyordu. “Duyumlarla, dolaylı yollarla edinilen 
bilgiler en istenmedik şey olan ön yargılara yol açar. 
Ön yargıların yıkılması zordur ama imkânsız değildir. 
Bunu başarmanın en etkin yolu insanlarla tanışmak 
ve günlük hayatı o kültürün sosyal dokusu içinde 
deneyimlemektir. “ 

Öğrencilerden biri el kaldırdı.” Peki insanlar tanışıp 
kaynaştıktan sonra ne olur?”

Larry, sözlerinin altını çizmek ister gibi biraz durdu. 
“İnsanlar birbirlerini tanıyınca ülke imajı ete kemiğe 
bürünür, somutlaşır. İnsani boyuttaki paylaşımlar ve 
ortak deneyimler her iki tarafta da kolay değişmeyecek 
görüşler, hatta inançlar oluşturur.”

 Verda, Larry’nin ilk dersinde öğrencilerle iletişimini 
hayranlıkla izledi. Bütün amfi gözünü kırpmaksızın 
onu dinliyordu. Konusuna hakimiyeti ve anlatım 
biçimiyle bütün öğrencilerin dikkatini yakalamıştı. 

“Ülkelerin geniş ölçekte doğru ve iyi tanınması, 
dünya platformunda iş birliklerinin güçlendirilmesi 
için çok önemlidir. Ülkeler arasında “sosyal” yani 
insani ilişkiler geliştirilmedikçe sanat, ticaret, siyaset… 
Hiçbir alanda sağlıklı yönde bir ilişki gelişemez çünkü 
gelişecek zemin bulamaz. Şimdi bu ihtiyaç ve merakın 
oluşturulabilmesi konusunda neler yapılabilir, onlara 
hep birlikte bakalım…”

Kitapta şarap kültürüne, o yılların sosyal yaşamına, 
yaşanmışlıklara ait birçok detayı okumak hem keyif 
veriyor hem de hayranlık uyandırıyor.

Nilüfer Köylüoğlu’nun yılların imbiğinde damıttığı 
kültür, gözlem, bilgi ve görgüyü müthiş bir anlatımla 
sayfa sayfa hafızanıza kazıması da her türlü övgünün 
üstünde. 

Kitabın önsözünde çok çarpıcı bir paragraf da var: 
Nilüfer Köylüoğlu şöyle yazmış: “Kitap benim 

gözlem ve izlenimlerimi de taşıyan bir kurgu 
ama romanın önemli karakterlerinden Osman’ın 
iş hayatında yaşadıkları babamın sistemli iflas 
ettirilişinden esinlenerek yazılmıştır. Banka müdürü 
ile küçük Verda’nın ilk karşılaşması benim yaşadığım 
olaydır. Müdürün, banka nezdinde Suphi ve Küfeli 
ile birlikte çevirdiği işler ve sonra ailesine olanlar 
Gaziantep’te yaşanmıştır ve gerçektir. Banka müdürü 
ve banka bağlamındaki olaylar dışında tüm olay ve 
karakterler ise hayal ürünü ve kurgudur.”

Nilüfer Köylüoğlu’nun romanında Larry’e söylettiği 
gibi: “Birine bir şey öğretmek istiyorsanız önce o 
konuya ihtiyaç duymasını sağlayacaksınız. İhtiyacı 
merakını uyandıracaktır.” Bu kitapla ben bir şeyden 
daha emin oldum. Hiçbir kötülük gizli kalmıyor 
çünkü gerçeklerin ortaya er geç çıkmak gibi bir huyu 
var. 

Remzi Yayınevi’nden çıkan bu muhteşem kitabı 
D&R’lardan da online sipariş edebilirsiniz. Tüm 
merakı uyananlara iyi okumalar dilerim.

Tasarrufun bizden yapılmasını 
kabul etmiyoruz

‘Bakanlar özel jetlerle seyahat 
etmekten bile vazgeçmemişken 
tasarrufun bizden yapılmasını 
kabul etmiyoruz’ ifadelerini 
kullanan Eroğulları, yoksulluk 
sınırı altında bir ücretle çalışanın 
ücretinin üçte birinin vergi 
olmasını kabul etmediklerinin 
altını çizdi. ‘’Devasa karlar 
açıklayan bankalardan, 

şirketlerden yüzde 15 vergi 
alınırken bizlerden yüzde 35 vergi 
kesintisi olmasını kabul etmiyoruz. 
Yediğimizden içtiğimize, 
giydiğimizden yattığımız yere her 
şeyden, ödediğimiz her faturadan 
zaten vergi kesilirken bir de 
üzerine ücretlerimizden yüzde 
35 vergi kesilmesini önümüzdeki 
ay yapılacağı söylenen zammı 
göremeden vergi kesintisi 
ile bizden alınmasını kabul 

etmiyoruz’’ dedi. 
Büyümeden bizim 

payımıza ne düşüyor?
2023 yılında toplanan gelir 

vergilerinin yüzde 62’sinin 
ücretlilerden kesildiğini sözlerine 
ekleyen Eroğulları, ‘’Başta 
halkımız olmak üzere tüm ücretli 
çalışanlara soruyoruz. Geçen sene 
bu ülkenin gelirinin yüzde 62’sini 
siz mi kazandınız da verginin 
yüzde 62’sini siz veriyorsunuz? 

Ülke büyüdüğü, ekonomik krizden 
çıkış yoluna girdiğimiz söylenirken 
bu büyümeden bizim payımıza ne 
düşüyor? Vergide adalet olmadığı 
için; aylarca hastanelerde randevu 
kuyruğunda bekliyoruz, daracık 
aile sağlığı merkezlerinde sağlık 
hizmeti almaya çalışıyoruz, her 
gün saatlerimizi kalabalık toplu 
taşıma araçlarında geçiriyoruz’’ 
ifadelerine yer verdi. Haber 
Merkezi 

Vergiler, bir avuç müteahhit ve
sermayedarın kasasına aktarılıyor

Bölgemiz, küresel 
iklimden etkileniyor

Güneydoğu Anadolu 
Bölgesi’nin küresel iklimden 
etkilendiğini ifade eden 
Sönmezler, ‘’Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi aldığı yağışlarla 
diğer bölgelere göre dezavantajlı 
bir konumda bulunuyor. 2023 
yılında bölgemizdeki dağlarda 
kar vardı. Havzamız kar yağışı 
ile birlikte daha zenginleşti. 
Ancak bu yıl içerisinde kar 
yağışı alamadık’’ tespitini yaptı.

Arıtma tesisimizin 
kapasitesini 

artırmak için çalışıyoruz
Mevcut arıtma tesisinin 

kapasitesini artırmak için 
kapasite artırma çalışmalarının 
sürdüğünü kaydeden Sönmezler, 
kapasite artırma çalışmalarının 

yıl sonuna kadar devam 
edeceğini vurguladı. ‘’Özellikle 
Kurban bayramında su 
tüketimi çok fazla olacağından 
ve arıtma tesisimizin su 
kapasitesini artırmak için 

Pazartesi gününden itibaren 
planlı kesintilere başladık. Bu 
çalışmalarımızı bugün öğleden 
sonra tamamlanmış olacak’’ 
ifadelerini kullandı. Haber 
Merkezi 

Yaz aylarında su sıkıntısı yaşanmayacak

Karatay, “Başta finans 
kurumları olmak üzere, bütün 
sermaye grupları devasa 
karlar elde ettiklerini beyan 
ettikleri bir dönemde, bizlerin 
yaşadığı yoksullaşmaya çözüm 
olarak masalarımızdaki 
tabakları küçültmemiz istendi’’ 
hatırlatmasında bulundu.  

Kamudaki iş yoğunluğu 
içinden çıkılmaz bir hale geldi
Seçim sürecinde krizi 

görmezden gelen ve kamu 
kaynaklarını har vurup harman 
savuran iktidarın, 2028 yılına 
kadar seçim olmayacağı 
saiki üzerinden 13 Mayıs’ta 
kamuda tasarruf ve verimlilik 

paketini açıkladığını hatırlatan 
Karatay, ‘’Açıklanan sözde 
tasarruf paketinde, kazanılmış 
haklarımızı ortadan kaldıran 
düzenlemelerin yanında, 
kamuda istihdamı emekli 
olanların yerine alınacak 
personelle sınırlandırarak genç 
istihdamının önünü kapatmış 
ve artık bir ağır angarya haline 
gelen kamudaki iş yoğunluğunu 
içinden çıkılmaz hale getirdi’’ 
ifadelerini kullandı.  

Biz her krizden sonra daha 
fazla yoksullaştık

Başkan Karatay, ‘’Her 
ekonomik kriz döneminde biz 
kamu emekçilerini ve yoksulları 

aynı gemideyiz safsatası 
üzerinden fedakârlık yapmaya 
davet eden iktidar ve onu 
beslemesi sermaye sahiplerine; 
yaratılan her krizden sizler 
daha fazla kar ve servet elde 
ederek çıktığınız halde, bizlerle 
nasıl ve hangi koşullarda aynı 
gemide olduğumuzu sormak 
istiyoruz. Ve diyoruz ki, hayır 
bizler sizlerle hiçbir zaman 
aynı gemide olmadık, maalesef 
olamayacağız da. Çünkü sizler 
krizlerden devasa karlar elde 
ederek geminizi yürütürken, 
bizler her krizden sonra daha 
fazla yoksullaştık’’ tespitini yaptı. 
Haber Merkezi 

Krizin bedelini yoksullaşanlar değil
servetine servet katanlar ödemeli

Hem iç hem de dış 
hatlarda yolcu sayısı arttı

Türkiye’nin en büyük 
havalimanları arasında bulunan 
Gaziantep Havalimanı, yılın 
ilk 5 ayında toplamda 1 milyon 
152 bin 203 yolcuya hizmet 
verdi. 1 milyon 152 bin 203 
yolcunun 1 milyon 29 bin 
262’si iç hatları ve 122 bin 823’ü 
ise dış hattı kullandı. Yolcu 
sayısı iç hatlarda yüzde 19, dış 
hatlarda yüzde 34 ve toplamda 
20 arttı. 

Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı’na bağlı Devlet 
Hava Meydanları İşletmesi 
(DHMİ) Genel Müdürlüğü 
verilerine göre Gaziantep 
Havalimanı 2023’ün ocak-

mayıs dönemlerinde 867 bin 
562’si iç hatlarda 91 bin 320’si 
dış hatlarda olmak üzere 
toplamda 958 bin 882 yolcuya 
hizmet sunarken, 2024’ün aynı 
döneminde ise 1 milyon 29 bin 
262’si iç hatlarda 122 bin 823’ü 
ise dış hatlarda olmak üzere 
toplamda 1 milyon 152 bin 203 
kişiye hizmet sundu.

2023 yılının ilk 5 ayında 8 
bin 296’u iç hatlarda bin 52’i 
dış hatlarda olmak üzere 9 bin 
321 uçak trafiğinin yaşandığı 
Gaziantep Havalimanında bu 
yılın ilk 5 ayında 8 bin 516’sı iç 
hatlarda 815’i ise dış hatlarda 
olmak üzere toplam 9 bin 331 
uçak trafiği gerçekleşti. Uçak 
trafiğinde iç hatlarda yüzde 3 

artış görülürken, dış hatlarda 
ise yüzde 23 azalmasının 
olduğu dikkat çekti.

Yük trafik istatistiklerine 
bakıldığında ise bir artışın 
olduğu görüşüyor. 2023’ün 
ocak-mayıs dönemlerinde 
iç hatlarda 7 bin 727 ton, dış 
hatlarda bin 805 olmak üzere 9 
bin 77 ton bagaj+kargo+posta 
taşınırken, bu yılın ocak-mayıs 
dönemlerinde iç hatlarda 8 bin 
5, dış hatlarda 2 bin 297 olmak 
üzere toplamda 10 bin 302 ton 
bagaj+kargo+posta taşındı. 
Bagaj+kargo+posta konusunda 
iç hatlarda yüzde 10,1 dış 
hatlarda yüzde 27 ve toplamda 
yüzde 13 artış yaşanması dikkat 
çekti. Haber Merkezi 

İlk 5 ayda 1 milyon 152 bin yolcuya hizmet verildi

Yeni randevu sisteminin hastanelerde ki 
hasta yoğunluğunu çözmeyeceğini vurgulayan 
Gaziantep-Kilis Tabip Odası Başkanı K. Doğan 
Eroğulları, ‘’Bir randevuyu alıp gelinmeme 
sorunu yok tam tersi randevuyu alıp randevu 
süresi gelene kadar bekleyememe sorunu var’’ 
dedi. 

Bu yanlış bir söylem
Sağlık Bakanlığı’nın hastanedeki randevulara 

bakışının sorunlu olduğunu dile getiren 
Eroğulları, ‘’Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, 
randevu alıp gitmeyenler diyerek suçu 
yurttaşlara atmıştı. Bu yanlış bir söylem. Kişi 
muayene olmak için sistemden randevu alıyor, 
ama randevu birkaç ay sonrasına veriliyor. 
Birkaç bekleyemeyecek olan vatandaşlar, 
mecburen özel hastanelere gidiyorlar. Dolayısıyla 
bir randevuyu alıp gelinmeme sorunu yok tam 
tersi randevuyu alıp randevu süresi gelene kadar 
bekleyememe sorunu var’’ açıklamasını yaptı.

Vatandaşların kendi arasında hekime 
şiddet uygulamasını sağlayacak bir yaklaşım
Eroğulları, ‘’Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, 

randevuların bir gece önceden onaylatılacağını 
ama onaylanmayan randevular içinde 
gidildiğinde doktor tarafın geri çevrilmeyeceğini 
söyledi. Bu kendi içerisinde çelişen anlamsız 
bir açıklama. Bakanın bu sorunu çözemeyip 
bocaladığını gösteriyor. Çünkü bir yandan 
randevu onaylama sistemine geçilirken diğer 
yandan ise onaysız randevulara bakılacak. Bu 
sağlıkta şiddeti körükleyen, vatandaşların kendi 
arasında hekime şiddet uygulamasını sağlayacak 
bir yaklaşım’’ tespitini yaptı.

Hastanelerde insanlara 
ayrılan muayene süresi çok kısa

Hastanelerde insanlara ayrılan muayene 
süresinin çok kısa olduğuna dikkat çeken 
Eroğulları, ‘’Birkaç ay sonrasına gün 
verilmesinin önüne geçmek amacıyla neredeyse 
iki dakikada bir randevu verilmesi hasta 
yoğunluğunu azaltmaya çare olmadı. Koruyucu 
hekimliği ve birinci basamağı yok sayan bir 
anlayışın getireceği nokta bu idi. Pandemi 
döneminden sonra sağlık sisteminin çöktüğüne 
şahit olduk’’ şeklinde konuştu.

Sadece günü kurtarmaya 
yönelik politikalar uygulanıyor

Gaziantep-Kilis Tabip Odası Başkanı K. 
Doğan Eroğulları, Sağlık Bakanlığı’nın konuya 
yaklaşımının bir hekim veya yurttaş gibi 
olmadığını sözlerine eklerken konuşmasını şöyle 
sürdürdü: ‘’Sadece günü kurtarmaya yönelik 
politikaların uygulandığı, suçu vatandaşa 
yükü ise sağlık çalışanlarına ve hekimlere 
yıkmaya çalışan bir anlayış hakim. Bu anlayış 
düzelmeyecek ve olan yine hem halkın sağlığına 
olacak hem de hekimlerde bir tükenmişlik 
yaratacak’’ ifadelerine yer verdi. Haber Merkezi 

Taşkın, “Anayasa’nın 5’nci maddesi; 
“Devletin temel amaç ve görevleri, 
kişilerin ve toplumun refah, huzur 
ve mutluluğunu sağlamak; kişinin 
temel hak ve hürriyetlerini, sosyal 
hukuk devleti ve adalet ilkeleriyle 
bağdaşmayacak surette sınırlayan 
siyasal, ekonomik ve sosyal 
engelleri kaldırmaya, insanın maddi 
ve manevi varlığının gelişmesi 
için gerekli şartları hazırlamaya 
çalışmaktır” hükmüne dikkat 
çekerek, memura bayram ikramiyesi 
verilmemesi ayrımcılıktır” dedi. 

Memur emeklileri ile işçi 
emeklilerine yılda iki defa 
bayram ikramiyesi verilmesini 
desteklediklerini belirten Taşkın, 
Anayasa ve Sosyal Devlet ilkesi 
gereğince memurların hayat 
seviyesini yükseltmek, çalışanları 
korumak, güvenli ve sağlıklı yaşama 
koşullarını sağlamak, hayat şartlarını 
iyileştirmek ve ayrımcılığı ortadan 
kaldırmak için Devletin memurlara 
da Bayram ikramiyesi vermesinin 
elzem olduğunu söyledi.  

Necip Taşkın, Anayasa’ya göre, 

“Çalışma, herkesin hakkı ve 
ödevidir. Devlet, çalışanların hayat 
seviyesini yükseltmek, çalışma 
hayatını geliştirmek için çalışanları 
korumak, çalışmayı desteklemek ve 
işsizliği önlemeye elverişli ekonomik 
bir ortam yaratmak için gerekli 
tedbirleri alır.” Yine Anayasa’nın 
55’nci maddesindeki, “Devlet, 
çalışanların yaptıkları işe uygun 
adaletli bir ücret elde etmeleri 
ve diğer sosyal yardımlardan 
yararlanmaları için gerekli tedbirleri 
alır” hükümlerine atıfta bulunarak 
Devletin, sağlık çalışanlarının 
yaptığı hizmete orantılı bir ücret 
vermesi, çalışmayı desteklemek ve 
ekonomik sorunlarının hafifletilmesi 
için gerekli önlemleri almak 
noktasında emeklilere ve işçilere 
verildiği gibi sağlık çalışanlarına 
da Bayram İkramiyesi verilmesi 
gerektiğinin altını çizerek şunları 
ifade etti: “Anayasamız, çalışanlara 
adil bir ücret verilmesini, adil 
çalışma koşulları, güvenli ve 
sağlıklı yaşama, ayrımcılık yasağı, 
korunma hakkı gibi geniş bir yelpaze 

içerisinde hak ve etki kullanmayı 
öncelikle sıralamıştır. Memur, 
bugünkü ekonomik koşullarda 
geçinemiyor; özellikle büyük 
şehirlerde görev yapan memur 
evinin kirasını ödeyemiyor. Ulaşım 
ciddi sorun. Elektrik, doğalgaz ve 
gıda temininde güçlük çekiyor. 
Etiketlerin her gün değiştiği bir 
ülkede dar ve sabit gelirli ücretli 
çalışanların yaşamlarını sağlıklı 
bir şeklide sürdürebilmeleri 
ve insanca yaşayabilmeleri 
imkansızdır. Memurun içinde 
bulunduğu ekonomik koşullar 
dikkate alındığında, Anayasa’nın 
amir hükümleri gereğince, 
memurun hayat şartını tam olarak 
iyileştiremese bile Anayasa ve 
uluslararası sözleşme hükümleri 
gereğince ayrımcılığı ortadan 
kaldırmak ve çalışanlar arasında 
adil bir ücretlendirme yapmak için 
dini Bayramlar öncesinde memurun 
ihtiyaçlarını karşılayabilmesi 
açısından Bayram ikramiyesi 
verilmesi gerekmektedir.” Haber 
Merkezi

Sağlık çalışanlarına bayram ikramiyesi verilmeli

Yeni randevu sistemi hasta Yeni randevu sistemi hasta 
yoğunluğu sorununu çözmeyecekyoğunluğu sorununu çözmeyecek

GTO Başkanı Tuncay Yıldırım, ihracat 
kenti olan Gaziantep’in Avrupa ülkeleriyle 
önemli ticari bağları olduğunu ve Gaziantepli 
işletmelerin yeşil dönüşüm sürecine 
entegrasyonun sürdürülebilir ihracat açısından 
gereklilik arz ettiğini belirterek, “Düzenlediğimiz 
bu eğitim programıyla da üyelerimizin Paris 
İklim Anlaşması ve AB Yeşil Mutabakatı 
gerekliliklerine ilişkin farkındalık seviyelerini 
arttırmayı; atık yönetimi, karbon ayak izi 
yönetimi, iklim değişikliğine uyum vb. alanlarda 
yeşil dönüşüm mekanizmalarını geliştirmeyi 
hedefledik. Bu hedefle, işletmelerimize 8 farklı 
konu başlığında 4 hafta süren eğitim verdik” 
dedi.

Gaziantep Ticaret Odası ve Avrupa Birliği 
iş birliği ile yürütülen “Avrupa İşletmeler Ağı 
Projesi” kapsamında düzenlenen ve 4 hafta süren 
“İşletmelerde Yeşil Dönüşüm Eğitim Programı” 
tamamlandı.

30 katılımcının mülakatla kabul edildiği ve 
alanında uzman eğiticiler eşliğinde yüz yüze 
gerçekleşen eğitim programında, sekiz farklı 
konu başlığıyla yeşil dönüşümün tüm süreçleri 
ele alındı. Haber Merkezi

Antepli işletmelerin yeşil 
dönüşüme entegrasyonu zorunlu


